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Jaarverslag Vereniging voor Heemkunde
'Omheining'

Wat hebben we als vereniging het afgelopen
jaar onder andere gedaan?

Heel veel vrijwilligers (circa 80) hebben in 2023 hun best gedaan voor onze vereniging. Zij
hebben activiteiten verricht voor het Contactblad en voor de werkgroepen Geschiedenis,
Genealogie, Documentatie, Foto- en video, Folklore, Tentoonstellingen, Techniek,
Gebruiksvoorwerpen, Streektaal en Volière. Daarnaast waren ze bezig met het inscannen
van het archief van de voormalige gemeente Heino, het organiseren van wandelingen, de
Kruidentuin Allegaardje onderhouden, de Facebookpagina bijhouden, de site actueel
houden, de ledenadministratie verzorgen, besturen en activiteiten verrichten binnen tijdelijke
projectgroepen (bv voor het onderzoek naar De Breedenhorst). Alleen al deze uitgebreide
lijst van activiteiten laat zien hoe actief de vrijwilligers van Omheining zijn en hoe breed het
werkveld van de vereniging is. Dankzij alle inspanningen hebben zowel de leden als
belangstellenden op allerlei manieren kunnen kennismaken met de geschiedenis van Heino,
Lierderholthuis en Laag Zuthem.

Project Twentseweg
Samen met vijf andere historische
verenigingen in Salland en Twente heeft
Omheining ervoor gezorgd dat er in
december een prachtig boek over de oudste
verbinding tussen Almelo en Zwolle is
versehenen. Herman Overkamp van
Omheining was een van de auteurs en Joost
Pieterse verzorgde de meeste kleurenfoto's.
Daarnaast hebben achter de schermen nag
veel meer mensen ervoor gezorgd dat het
boek kan verschijnen. Het project loopt door
in 2024. Za verschijnt er een nieuwe druk.
Bovendien wordt er een fietsroute ontwikkeld.
Welke eind mei of begin juni beschikbaar

kamt. Hou daarvoor de website van Omheining in de gaten.
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Tentoonstellingen

► De tentoonstelling 't Oale kump noa boam
was afgelopen jaar te zien in de
Maelderieje. De expositie bestond uit
gebruiksvoorwerpen, kaarten en
folkloristische voorwerpen die in de kelder
van de Maelderieje zijn opgeslagen.

► In het najaar werd er in de Maelderieje en
het Dorpshuus een plekje ingeruimd voor
de schilderijen van Ab, Henk, Gerrit en
Luchien Kloezeman.

► De zussen Wil en Ans Willigenburg hebben
hun poppenverzameling geschonken aan
Omheining en deze zijn inmiddels te zien in
de Statenhorst en het Wooldhuis.

Nieuwe activiteit: de Uitmarkt

Voor het eerst werd er in september een Uitmarkt georganiseerd in de
Nicolaaskerk, de Maelderieje, het Dorpshuus en 't Kerkhuus. Samen met
diverse culturele organisaties deed ook Omheining hieraan mee. Zo
konden belangstellenden een kijkje nemen bij de expositie in de

Maelderieje of de modeshow en de voorwerpenshow bijwonen. De Uitmarkt was zO'n succes
dat er in 2024 een vervolg kernt.

Contactblad Om Heino

Vier keer per jaar is ons contactblad versehenen. Oat zag er telkens weer prachtig uit en
stond vol interessante verhalen. Met dank aan de redactie en de bezorgers!

Schenkingen

De kelder en het archief zijn ook afgelopen jaar weer goed aangevuld met voorwerpen,
foto's, documenten etc. De werkgroep Gebruiksvoorwerpen had het er druk mee! Een van de
schenkingen bestond uit het archief van NuHeino. Daarnaast hebben meer dan honderd
particulieren spullen ter beschikking gesteld. Als onbekend is wat het voorwerp voor functie
heeft, dan worden alle middelen ingezet om informatie te verkrijgen. Zo heeft een van de
voorwerpen het tijdschrift Landleven gehaald. Daarop kwamen een paar leuke reacties.
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Wandelingen

De Paaswandeling en de Kerstwandeling werden
geed bezecht. Enkele honderden mensen liepen met
veel plezier de routes. Bij de organisatie waren een
hoop vrijwilligers betrokken.

Pompdagen

Tijdens de Pompdagen in augustus stond Omheining met een kraam op het Daggie Old
Heino om te vertellen over de activiteiten van de vereniging. De heerlijke producten van
Kruidentuin Allegaardje venden bovendien geed aftrek. En de quiz over drie oude
voorwerpen bleek een groot succes. Maar liefst 89 mensen vulden een formulier in en
omschreven waar de voorwerpen voor dienden.

Samenwerking met de gemeente

► De gemeente Raalte waardeert ons. Daarom is er regelmatig contact met de afdeling
Welzijn en Cultuur. Zo praat het bestuur ender andere mee over het cultuurbeleid
voor de kernende jaren. Een van de aandachtspunten is het voortbestaan van De
Maelderieje. Dit gebouw is bij de fusie tussen Heino en Raalte als bruidsschat
meegegeven aan de nieuwe gemeente en daarom heeft Omheining betoogd dat de
gemeente Raalte een verantwoordelijkheid draagt als over een paar jaar het contract
met Salland Wonen afloopt. Dit gebouw is onmisbaar voor diverse culturele
organisaties in Heino, zeals Omheining.

► In het najaar heeft de gemeente voor alle vrijwilligers een optreden van Ernest
Beuving georganiseerd. Diverse leden van Omheining hebben dit bijgewoond.

Middenstandsboek

Dit boek verscheen al in 2022 en liep vervolgens ook in 2023 zo geed dat bijna alle 1000
exemplaren inmiddels verkocht zijn. Er zijn nog negen boeken over voor de verkoop.
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•

Bestuurlijke zaken

Onderzoek naar De Breedenhorst

De werkgroep Geschiedenis heeft
uitgebreid veldonderzoek gedaan naar de
overblijfselen van de voormalige

, havezate De Breedenhorst aan de
Molenweg. Dit was ooit een van de
bekendste havezates in de omgeving.
lnmiddels is er ook belangstelling vanuit
de Universiteit Groningen, die het
onderzoek graag wil voortzetten. Het
project loopt door in 2024.

• Het bestuur heeft afgelopen jaar gesprekken gehouden met alle werkgroepen om te
horen wat er speelt. Dit wordt in 2024 geordend en opgenomen in een verslag.
Daarna zal de bestuurlijke organisatie van Omheining nog meer vorm krijgen.

• Het bestuur heeft 12 keer regulier vergaderd. Voor speciale onderwerpen werden
aparte vergaderingen belegd of vend er informeel overleg plaats.

• Tevens is het bestuur naar externe vergaderingen geweest, zeals de bijeenkomsten
van de Projectgroep Twentseweg en het VSB-fonds.

• Het bestuur heeft workshops georganiseerd over Microsoft Office 365, het pakket
waar Omheining mee werkt.

• Op maandag- of op dinsdagmorgen is er over het algemeen een bestuurslid
aanwezig in de Maelderieje, tenzij de bestuursleden verhinderd zijn.

• Namens het bestuur is Ton van de Griendt aanwezig geweest bij een vergadering
over de herinrichting van het 14 april-plein. Het bestuur heeft zieh gebogen over de
plannen en feedback gegeven.

Apparatuur

Er is een nieuwe scanner aangeschaft ten behoeve van het inscannen van foto's. Het
inrichten van de software hiervoor kost nog enige tijd. Twee bestuursleden hebben hierover
overlegd met de werkgroep Foto en Video.

Afscheid
Helaas hebben we afgelopen jaar ook van diverse mensen afscheid moeten nemen. Zo
overleden Frits Lindeboom en Kees Nieuwenburg in 2023, die beiden actief waren binnen
onze vereniging.




